分子与细胞免疫学新进展
免疫学和分子生物学、神经生物学一起成为生命科学的三大带头学科，而分子与细胞免疫学是免疫学中发展最最快、研究最活跃的一个分支，它是利用现代分子生物学和细胞生物学的技术研究免疫分子的结构和功能、探究研究免疫细胞相互作用的信号通路和分子机制，揭示免疫应答的本质和疾病发生的免疫机制。本课程的目的是介绍分子与细胞免疫学领域的最新进展和热点问题，并和学生开展互动性讨论，其特点是如下：1. 教学内容的前沿化：改变以往按照教科书内容讲授的方式，教师的讲课内容必须能反映目前免疫学的最新进展和热点问题，并为学生提供最新的高水平参考论文；2.教学方法研究化：改变教师讲学生听的传统教学模式，采用以“问题为引导”的研究型教学模式，在老师的引导下阅读代表性的专业论文、进行专题报告、分析讨论。充分调动学生的积极性，培养学生分析问题和解决问题的能力。3.考试方式多样化：改变以往采用闭卷考试、重点考察学生对知识掌握的方式，采用课题报告、答辩等多种形式重点考察学生主动学习的能力、分析问题解决问题的能力。

Advanced molecular and cellular Immunology
Immunology along with Molecular Biology and Neurobiology form three pioneer subjects of life science, in which, Molecular and Cellular Immunology has become one of the fastest developing and the most active branches. Molecular and Cellular Immunology aims to clarify structure and function of immune molecules, to explore signaling pathways and molecular mechanisms of  immune cells interaction each other and to research into nature  of immune response and immune mechanisms of diseases. This course is designed to introduce the recent progress and hot issues in the field of Molecular and Cellular Immunology, and to guide students to conduct interactive discussions characterized by following: (1) Forefront of teaching content: In order to change obsolete modes that echoes what the books say, teachers must present the latest progress and hot issues of immunology, and provide students with the latest high-level reference papers; (2) Advanced teaching methods: we insist on the research-based teaching style of "problem as guide" instead of "cramming method of teaching", to wit, students should read the representative professional papers, and conduct thematic report, analysis and discussion with the help of their teacher, as to not only arouses the their enthusiasm but also develop their ability to analyze and solve problems.(3) Flexible  testing methods : we remodel closed-book examination which just focuses on mastery of knowledge into subject report, the respondent and others, as to emphasis on ability of students to learn actively, to analyze and solve problems.

